
  

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၅)၊ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၁ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

သတင္းတို
 ဒုတိယအႀကိမ္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မအႀကိမ္ပံုမွန္အစည္း 
အေဝးကို ၂၀၁၇ ခုုႏွစ္ မတ္လ (၇) ရက္ေန႔ 
တြင္ က်င္းပမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။
(ကုိးကား - Sagain Region Hluttaw Facebook Page)ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၇၊ ၂၀၁၇ 

ရခိုင္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ဥပေဒ(မူၾကမ္း)အား အရပ္ဖက္အဖြဲ႕အစည္း 
(CSO)မ်ားထံမွ သေဘာထားအျမင္ရယူျခင္း 
အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲကို ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၁၆ 
ရက္ေန႔ႏွင့္ ၁၇ ရက္ေန႔တို႔တြင္ ရခိုင္ျပည္ 
နယ္ အစုိးရအဖြဲ႕႐ုံး အစည္းအေဝးခန္းမ၌ 
က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 

ယခင္က စည္ပင္ေကာ္မတီမ်ားဖြဲ႕စည္း
ခ့ဲရာတြင္ အာဏာရွင္မ်ားႏွင့္ေပါင္းၿပီး ဖြဲ ႔စည္း 
ခဲ့ျခင္းေၾကာင္း၊ ယင္းစည္ပင္ေကာ္မတီမ်ား 
လုပ္ခဲ့ၾကသည္မ်ားကို အယံုအၾကည္မရွိ 
သည့္အတြက္ ယခုအခါတြင္ မဲစနစ္ျဖင့္ 
စည္ပင္ေကာ္မတီမ်ားကို ေရြးခ်ယ္သြားရန္ 
ေဆြးေႏြးဆုံးျဖတ္ေၾကာင္း၊ စည္ပင္ေကာ္မတီ 
ထဲတြင္ အေရြးခ်ယ္ခံမည့္သူမ်ား၏ အရည္ 

အခ်င္းမ်ားကို သတ္မွတ္ထားသည္မ်ား ရွိ 
ေၾကာင္း ဘူးသီးေတာင္ CSO ကိုယ္စားျပဳ 
ကိုဝင္းႏိုင္က ဆိုသည္။ 

"အခုေရးဆြဲေနတဲ့ ရခိုင္ျပည္နယ္စည္ 
ပင္သာယာေရးဥပေဒ(မူၾကမ္း)မွာ CSO 
ေတြရဲ႕ သေဘာထားေတြ ပါဝင္တဲ့အတြက္ 
ပိုၿပီးေတာ့ေကာင္းပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ ဥပေဒ
တစ္ခုျပ႒ာန္းၿပီးဆုိလို႔ရွိရင္ အဲဒီဥပေဒစိုးမိုး 
မႈဟာ ပိုၿပီးေတာ့အေရးႀကီးပါတယ္။ ဥပေဒ 
ေတြ ဘယ္ေလာက္ပဲျပ႒ာန္း၊ ျပ႒ာန္း၊ ဥပေဒ 
စိုးမိုးမႈမ႐ွိဘူးဆိုရင္ အဲဒီဥပေဒေတြဟာ 
အလကားပါပဲ" ဟု ကိုဝင္းႏိုင္က ေျပာသည္။

အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲမွ ရရွိလာေသာ 
အတည္ျပဳခ်က္ကို လာမည့္ ေဖေဖာ္ဝါရီလ 
၂၀ ရက္ေန႕တြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ 
သို႔ တင္ျပသြားမည္ျဖစ္သည္။ 
(ကုုိးကား- Rakhine Gazette မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္။)

ရခိုင္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး
ဥပေဒ(မူၾကမ္း)အား အရပ္ဘက္အဖြဲ႕အစည္း
မ်ားႏွင့္ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲ ႏွစ္ရက္ၾကာျပဳလုပ္

ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ရံုးခန္းမတြင္ ဒုတိယအႀကိမ္ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ ႏွစ္ပတ္လည္ 
အစည္းအေဝး အခမ္းအနားကို ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၀ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေနစဥ္။ 
(ကုိးကား - Kayin State Huttaw Facebook Page) 

 သမၼတ႐ုံးၫႊန္ၾကားခ်က္အရ ျမန္မာ 
တစ္ျပည္လုံး ေျမယာခြန္ဥပေဒ ျပ႒ာန္းႏိုုင္ 
ရန္နွင့္ ေျမယာခြန္မ်ားစနစ္တက် စည္းၾကပ္ 
ႏိုင္ရန္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ကတည္းက ေရးဆြဲ 
ျပဌာန္းခ့ဲေသာ မြန္ျပည္နယ္ေျမယာခြန္ဥပေဒ 
(ဥပေဒအမွတ္-၉) အား အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ရန္အတြက္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီမွ ျပန္လည္သံုးသပ္ 
သည့္ အစည္းအေဝးကိုု ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၁၆ 
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပျပဳလုုပ္ခဲ့သည္။ လက္ရွိ 
အခ်ိန္တြင္ မြန္ျပည္နယ္ ေျမယာခြန္ဥပေဒ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရး ေဆြးေႏြးေနၿပီး  
ႏိုုဝင္ဘာလတြင္ အေကာင္အထည္ေဖာ္မည္ 
ဟုသိရသည္။
(ကုုိးကား-မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီ)

သတင္းဓာတ္ပံုု
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www.emref.org www.facebook.com/emrmyanmar

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၉၊ ၂၀၁၇ 

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အ 
ေဆာက္အအံုသစ္တည္ေဆာက္မည့္ စီမံ 
ကိန္းအတြက္ စိတ္ဝင္စားသည့္ ပုဂၢလိက 
ကုမၸဏီမ်ားကို တင္ဒါအဆိုျပဳလႊာမ်ား စတင္ 
ေခၚယူေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း မေကြးတိုင္းလႊတ္ 
ေတာ္႐ုံးမွ သတင္းရရွိသည္။

လႊတ္ေတာ္အေဆာက္အအံုအသစ္ကုိ 
မေကြးၿမိဳ႕ ေလ့က်င့္ေရးေဂါက္ကြင္းတြင္ 
ယခုဘ႑ာႏွစ္အတြင္း စတင္တည္ေဆာက္ 
ရန္ရွိေနၿပီး ၇ ဒသမ ၄၈ ဧက အက်ယ္ရွိ 
ေျမေနရာကို တိုင္းအစိုးရက စီစဥ္ေပးထား 
ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ကေျပာသည္။ 
လႊတ္ေတာ္႐ုံးအသစ္ တည္ေဆာက္ရန္ 
၂ဝ၁၆-၁၇ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ရန္ပံုေငြ 
တစ္ဘီလီယံ ရရွိထားၿပီး တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ 
ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၏ စီမံတြက္ 
ခ်က္မႈအရ လာမည့္ဘ႑ာႏွစ္တြင္ က်ပ္ 
၃.၅ ဘီလီယံ ေတာင္းခံထားေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္အေဆာက္အအုံအသစ္ ေဆာက္လုပ္ရန္ သတင္းမီဒီယာေတြ ႔ဆုံပြဲကုုိ ေဖေဖာ္ဝါရီလ 
၉  ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေနစဥ္။ (ဓာတ္ပံုု-မေကြးတုုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ Facebook Page)

မေကြးတုိင္းလႊတ္ေတာ္ အေဆာက္အအံုသစ္ 
တည္ေဆာက္ရန္ တင္ဒါအဆုိျပဳလႊာမ်ား စတင္ေခၚယူ

လႊတ္ေတာ္တည္ေဆာက္မည့္ စီမံကိန္း 
ကုိ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒၊ ဒုတိယ 
ဥကၠ႒အပါအဝင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕၀န္ႀကီးမ်ားႏွင့္ တည္ 
ေဆာက္ေရးပညာရွင္မ်ား ပါဝင္ေသာ ေကာ္ 
မတီေလးခုဖြဲ ႔စည္းကာ အဆင့္ဆင့္ႀကီးၾကပ္ 
ေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းအစိုးရ 

အဖြဲ႕မွ တာ၀န္ရွိသူတစ္ဦးက ေျပာၾကားထား 
သည္။

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ အေဆာက္အအံုကုိ 
လာမည့္မတ္လတြင္  စတင္တည္ေဆာက္ 
ရန္ ေမွ်ာ္မွန္းထားသည္။ 
(ကိုုးကား - www.7daydaily.com မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပ 

သည္။)

ေဖေဖာ္ဝါရီ လ ၁၇ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေသာ 
ဒုတိယအႀကိမ္ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ တိုင္းေဒသႀကီး လံုုၿခံဳ 
ေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီးေနရာကိုု ဗိုုလ္မွဴး 
ႀကီးေဇာ္လြင္အစား ဗိုလ္မွဴးႀကီးေက်ာ္ေဇယ်  
အား အစားထိုုးခန္႔အပ္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကုိးကား - The Voice Daily)

သတင္းဓာတ္ပံုု

ဗိုလ္မွဴးႀကီးေက်ာ္ေဇယ်  
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၃

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၉၊ ၂၀၁၇

၂၀၁၇ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၈ ရက္တြင္ သက္တမ္းတစ္ႏွစ္ျပည့္သြားၿပီျဖစ္ေသာ တနသၤာရီတိုင္းလႊတ္ေတာ္၏ တစ္ႏွစ္တာလုုပ္ေဆာင္ခ်က္ 
အႏွစ္ခ်ဳပ္ကိုု ဇယား(၁)ႏွင့္ ဇယား(၂)တြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ ထုုိ႔အျပင္ တုုိင္းေဒသႀကီးကိုုယ္စားလွယ္၊ ႏိုုင္ငံေရးလုုပ္ရွားသူမ်ားႏွင့္ အရပ္ 
ဘက္အဖြဲ ႔အစည္းအခ်ဳိ႕ကလည္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ၎တိုု႔၏ အျမင္သေဘာထားမ်ားကိုု ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ဒုုတိယအႀကိမ္ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္အေပၚ သေဘာထားမွတ္ခ်က္မ်ား

ေဒါက္တာထူးေနေအာင္ 
(ကြ်န္းစုုမဲဆႏၵနယ္ -၂)

တစ္ႏွစ္တာစြမ္းေဆာင္မႈ အႏွစ္ခ်ဳပ္ကုုိ 
အားရမႈမရွိဟုု ကြ်န္းစုမဲဆႏၵနယ္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ေဒါက္တာထူးေနေအာင္က ဖြင့္ဟ 
သည္။ လႊတ္ေတာ္သည္ ဥပေဒျပဳေရးမ႑ိဳင္ 
ျဖစ္ၿပီး ဥပေဒတစ္ခုမွမျပဳႏိုုင္သည္မွာလည္း 
အားနည္းခ်က္တစ္ခုုျဖစ္ကာ လႊတ္ေတာ္ေကာ္ 
မတီမ်ား၏ လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားလည္း 
အားေပ်ာ့လြန္းသည္ဟု ေဒါက္တာထူးေန 
ေအာင္က ေျပာသည္။ 

“ျပည္သူေတြၾကားဆင္းရင္ မ်က္ႏွာ 
တအားပူတယ္” ဟုု ၎က ဆိုသည္။ 

ဦးေအးမင္း 
(ထားဝယ္တိုုင္းရင္းသားမ်ားပါတီဥကၠ႒)

တစ္ႏွစ္တာ ျပည္သူ႔ဘ႑ာကုုန္က်မႈ 
အရ ေမးခြန္းႏွင့္အဆိုတစ္ခုုသည္ မည္မွ် 
တန္းေၾကးရွိေနေၾကာင္း ေဖာ္ျပသည္ဟုု 
ဦးေအးမင္းက ေထာက္ျပသည္။ 

ဆက္လက္၍ “တုိင္းလႊတ္ေတာ္နဲ႔ ပတ္ 
သက္ၿပီး ဘာမွတ္ခ်က္မွမေပးလိုုဘူး၊ အာ 
(ပါးစပ္)ေညာင္းလြန္းလို႔”ဟုု ေျပာသည္။ 

ဦးေက်ာ္မင္း(ပုေလာမဲဆႏၵနယ္ - ၁)
တစ္ႏွစ္တာအတြင္း လႊတ္ေတာ္တြင္ 

ေမးခြန္းနဲ႔အဆိုု အမ်ားဆံုးတင္သြင္းသူ 

ဦးေက်ာ္မင္းက အားလံုးစိတ္တိုုင္းက် မျဖစ္ 
ႏိုင္ေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္အေနႏွင့္ ျပည္ 
သူကိုုမ်က္ႏွာမူကာ အတတ္ႏိုုင္ဆံုုး ႀကိဳးစား 
လုပ္ေဆာင္ေနသည္ဟုျမင္ေၾကာင္း ေျပာ 
သည္။ 

“လိုအပ္ခ်က္ေတာ့ ရွိတာေပါ့ေလ။ 
ဒါေပမဲ့ အထိုုက္အသင့္ေတာ့ ေက်နပ္မႈရွိပါ 
တယ္”ဟုု ၎ကဆိုသည္။ 

ေဒၚရီရီခ်ိဳ(ၿမိတ္မဲဆႏၵနယ္ - ၂)
(အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ား၊ တာဝန္ခံ 
ခ်က္္မ်ားဆိုုင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒)

တခ်ဳိ ႔ကိစၥရပ္မ်ားတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားအခ်င္းခ်င္း စုဖြဲ ႔လုုပ္ေဆာင္ရန္ 
စိတ္ကူးစိတ္သန္းမ်ား ရွိၾကေသာ္လည္း 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမ်ား တစ္ခုုႏွင့္ 
တစ္ခုု အလွမ္းကြာလြန္းျခင္း၊ မိမိမဲဆႏၵနယ္ 
ေရာက္ပါက မဲဆႏၵနယ္ရွင္မ်ားႏွင့္ ကြင္းဆင္း 
ေတြ႔ဆံုုေနရျခင္းမ်ားေၾကာင့္ စိတ္ကူးမ်ား 
အေကာင္အထည္မေဖာ္ႏိုင္ဟု ဆိုုသည္။

“ကြ်န္မတိုု႔ ဒီထက္မက စြမ္းေဆာင္ျပခ်င္ 
ပါေသးတယ္” ဟုု ဆိုုသည္။ 

ကိုုစည္သူႏိုုင္ (နည္းပညာတကၠသိုလ္
ေက်ာင္းသားေဟာင္း)

“လူငယ္ေတြဘက္ကေတာ့ အမ်ားႀကီး 
ေမွ်ာ္လင့္တာေပါ့၊ ဒါေပမဲ့ ဘယ္အခ်ိန္ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္မလဲ ေမွ်ာ္ေနတယ္” 
ဟု ကိုစည္သူႏုုိင္က  ဆိုသည္။ 

လက္ရွိ သက္တမ္းတစ္ႏွစ္အတြင္း 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမ်ားက ပြင့္လင္း 
ျမင္သာမႈရွိသည္ကိုုေတြ ႔ရၿပီး  ထုုတ္ေဝၿပီး 
ေသာ လႊတ္ေတာ္သတင္းလႊာမ်ားကုုိ ျပည္ 
သူအမ်ားေလ့လာႏုိင္ရန္ အခမဲ့ျဖန္႔ေဝေစလို 
ေၾကာင္း ဆိုုုုသည္။

ဦးထြန္းလြင္(တိုုင္းရင္းသား စည္းလံုုး
ညီၫြတ္ေရးပါတီ တုုိင္းဥကၠ႒ေဟာင္း)

လႊတ္ေတာ္ဆင္ယင္က်င္းပမႈႏွင့္ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္မႈမ်ား ဝတ္ေက်တမ္းေက် 
ဆန္ေနလြန္းကာ အားမလိုုအားမရေၾကာင္း 
ဦထြန္းလြင္က ေျပာသည္။ 

“အခ်ိန္က်လို႔ ကုိယ္စားလွယ္ေတြက 
လႊတ္ေတာ္ကေခၚလို႔တာလာတယ္၊ ေမး 
စရာရွိလို႔ ေမးတဲ့ပံုစံ၊ ေျဖတဲ့ဝန္ႀကီးေတြက 
လည္း လိုရင္းမေရာက္ဘဲ ေပရွည္လြန္းတာ 
ေတြ႕ရတယ္” ဟုု ၎ကဆိုသည္။ 

ဆက္လက္၍ တခ်ဳိ႕ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
မွာ ေမးခြန္းေမးျမန္းရာတြင္ ကိုယ္သိလိုသည့္ 
အေျဖမထြက္ဘဲ ရပ္နားလိုက္ျခင္းမ်ားကို 
လည္းေတြ႔ရသည္ဟုု ၎ကဆိုသည္။ 

(ကုိးကား - The Tanintharyi Weekly မွ ေကာက္ႏုတ္ 

တင္ျပသည္။)

ၾကယ္ပြင့္ျပ ေမးခြန္း ၾကယ္ပြင့္မျပ ေမးခြန္း (အဆုုိ) စုုစုုေပါင္း ကတိကဝတ္ျဖစ္သည့္ ေမးခြန္း အစိုုးရမွေဆာင္ရြက္ဆဲ

၈၈ ၆ ၆ ၁၀၅ ၅၂ ၂၉

စဥ္ အစည္းအေဝး အေရအတြက္

၁။ ပံုမွန္အစည္းအေဝး ၃ ၾကိမ္

၂။ အထူးအစည္းအေဝး ၁ ၾကိမ္

ဇယား(၁)

ဇယား(၂)


